



CNISF
ICWES14 Secretariat
7 rue Lamennais
F-75008 PARIS



Registration

Participants are advised to register in advance, before April 30, 2008, to enjoy the early registration discount. Fees are the following:

Category	before or on April 30, 2008	After April 30, 2008
Regular	€350	€400
INWES member	€300	€350
Student	€100	€150
Accompanying person(s)	€100	€150

Further information regarding the registration procedures, hotel accommodation, will be available in the 2nd announcement and on the website.

Please use the reply form to pre-register in order to get the most current news on ICWES14 or contact us at: icwes14@yahoo.com

Conference information

Title of the Conference: ICWES14 - A changing world: New opportunities for Women Engineers and Scientists

Duration: From July 15, (noon) to July 18, (noon), 2008

Venue: Polytech' Lille - at the University of Science and Technology (Lille 1) -a wonderful leafy campus to host participants and easily accessible by public transportation. Lille is only one hour from Paris, London or Brussels.



Language: The official language of the conference is English, which will be used in all plenary sessions, oral sessions, posters and printed materials.

Organized by: Conseil National des Ingénieurs et des Scientifiques de France (CNISF)

Supported by: International Network of Women Engineers and Scientists (INWES)

With the participation of:

- Association française des Femmes Ingénieurs (FI)
- Association Femmes et Sciences (F & S)
- Association femmes et mathématiques (f & m)
- deutscher ingenieurinnenbund e.v. (dib)

For more touristic information: www.lilletourism.com



A changing world: New opportunities for Women Engineers and Scientists

July 15-18, 2008
Lille, France



Organized by CNISF (Conseil National des Ingénieurs et des Scientifiques de France)
Supported by INWES (International Network of Women Engineers and Scientists)

Invitation

ICWES14, the International Conference of Women Engineers and Scientists is the 14th in a series of International Conferences held all over the world since 1964 every three years.

The CNISF (Conseil National des Ingénieurs et des Scientifiques de France) is honoured to welcome and organize the next ICWES14 in Lille France.

The Conference is a window of opportunity and a platform to benchmark and meet with outstanding professional and academic women working in an international and challenging environment, leading change and bringing about cultural change.

The theme for this 14th International Conference is:

“A changing world: New opportunities for Women Engineers and Scientists.”

The Conference will feature plenary sessions, oral sessions, posters and a cultural program including plants visits, tourist program and social events.

It will be held from **Tuesday, July 15 to Friday, July 18, 2008, in Lille (France)**. Lille was the Cultural Capital of Europe in 2004. You will discover a medium-size city, with its rich past, its commitment and dynamism in cultural and economic activities. As the Capital city of a flourishing industrial region which relied on the textile industry, and which recently welcomed research centres in diverse industrial activities. Lille is strongly tied to its brilliant past and traditions, and definitively looking to the future.

Monique Moutaud
ICWES14 Chair

Noël Claveloux
CNISF President

Theme of the conference

A changing world: New opportunities for Women Engineers and Scientists

As the headlight events of the International Network of Women Engineers and Scientists (INWES), the ICWES Conferences include scientific and technical presentations and sessions on gender and science. They gather, every three years, women engineers and scientists from all over the world, giving them the opportunity to exchange not only on their work but also on their environment in order to improve the position of women in all aspects of Science, Technology, Engineering and Mathematics (STEM).

CALL FOR ABSTRACTS

The topics are listed below:

STEM Issues

- > Climate change, energy tomorrow
- > Water management
- > Sustainable agriculture and agro-food industry
- > Impact of technology on the environment and on living conditions
- > Information Technology and Communication (ICT)
- > Place in industry
- > Future of Internet
- > Logistics in a global world
- > Biotechnology and genetics
- > STEM ethics

Management and Leadership

- > Women in decision-making bodies
- > Women and entrepreneurship
- > Personal development for success

Gender in STEM

- > Strategies to attract girls into STEM
- > Status of STEM professions
- > Work balance for women in STEM
- > Strategies for equal opportunities
- > Gender policy and cultural differences
- > Delocalised IT and its impacts on women in developed and developing countries

Student engineers and scientists program

Workshops on sharing best practices (INWES)

Important dates

Website: www.icwes14.org Home, General Information in July 2007
Call for Abstracts Beginning October 1, 2007
Deadline for Abstract Submission January 6, 2008
Notification of Acceptance March 15, 2008
Deadline for the extended abstract submission .. April 30, 2008

Further information regarding guidelines for abstracts and extended abstracts will be available in the 2nd announcement and on the website.

Please fill out the form below and return it to the Secretariat at your earliest convenience in order to receive more information about ICWES14

Title ☐ Prof. ☐ Dr ☐ Ms ☐ Mr ☐ M.D ☐ Ph.D)
First Name: Last Name:
Address:
City: Zip Code:
Country: Phone:
Fax: Email:

☐ Send me further information ☐ I will participate in the conference
☐ I will submit an abstract ☐ Oral session ☐ Poster on that theme:

☐ I will be accompanied by person(s)
☐ I want to stay ☐ 3 days ☐ 4 days ☐ 5 days
☐ I would like an accommodation in ☐ Dormitory (€30 to €40)
☐ Hotel single ☐ Hotel twin ☐ Hotel double
☐ Fare between €50 to €80
☐ Fare between €80 to €120
☐ Fare more than €120



Reply form

Inscription

Les participants qui s'inscriront avant le 30 avril 2008 bénéficieront d'une réduction sur les frais d'inscription. Ces frais sont les suivants :

Catégorie	avant le 30 avril 2008	après le 30 avril 2008
Participant	350 €	400 €
Membre INWES	300 €	350 €
Etudiant	100 €	150 €
Personne accompagnante	100 €	150 €

Vous trouverez plus d'informations sur la procédure d'inscription, la réservation d'hébergement, sur le site www.icwes14.org.

Utilisez le formulaire de pré-inscription pour recevoir toutes les informations récentes sur ICWES14 ou contactez-nous à l'adresse : icwes14@yahoo.com

Informations générales

Titre de la Conférence : ICWES14 - Un monde en évolution : Nouvelles opportunités pour les Femmes Ingénieures et Scientifiques.

Dates : du 15 juillet (midi) au 18 juillet (midi) 2008

Lieu : Polytech'Lille à l'Université des Sciences et Technologies de LILLE 1.
Un campus verdoyant facilement accessible par les transports urbains.
Lille se situe à une heure de Paris, Londres ou Bruxelles.

Langue : la langue officielle de la conférence est l'anglais (séances plénières, communications orales, posters et tous les documents fournis).

Organisée par le CNISF (Conseil National des Ingénieurs et des Scientifiques de France)

Avec le soutien d'INWES (International Network of Women Engineers and Scientists)

Avec la participation de :

- L'association française des Femmes Ingénieurs (FI)
- L'association Femmes & Sciences (F & S)
- L'association Femmes & Mathématiques (f & m)
- L'association des femmes Ingénieures Allemandes (dib)

Pour toute information touristique : www.lilletourism.com



FEMMES & SCIENCES
ASSOCIATION

femmes
mathématiques



**Un monde en évolution : Nouvelles opportunités
pour les Femmes Ingénieures et Scientifiques**

15-18 juillet 2008
Lille, France



Organisée par le CNISF (Conseil National des Ingénieurs et des Scientifiques de France)
Avec le soutien d'INWES (International Network of Women Engineers and Scientists)

Affranchir
au tarif
en vigueur

CNISF
ICWES14 Secretariat
7 rue Lamennais
F-75008 PARIS

Invitation

ICWES 14, Conférence Internationale des Femmes Ingénieures et Scientifiques est la 14^e d'une série de conférences internationales qui se tiennent tous les trois ans depuis 1964.

Le Conseil National des Ingénieurs et des Scientifiques de France (CNISF) est très honoré de pouvoir organiser la prochaine conférence ICWES14 en France, à Lille et vous y accueillera avec grand plaisir.

Cette conférence représente une véritable opportunité pour rencontrer des femmes ingénieures et scientifiques de talent exerçant leur métier dans un environnement international et concurrentiel. Toutes porteuses de changement et de progrès dans un monde en constante évolution, elles vous permettront de bénéficier d'échanges particulièrement riches.

Le thème retenu pour cette 14^e conférence est :

“Un monde en évolution : Nouvelles opportunités pour les Femmes Ingénieures et Scientifiques.”

Vous y trouverez des sessions plénières, présentations orales et séances de posters auxquelles s'ajoutera un programme culturel, comprenant des visites d'entreprises et touristiques ainsi que des soirées festives.

La conférence se tiendra du mardi 15 juillet au vendredi 18 juillet 2008, à Lille (France).

Lille a été capitale culturelle de l'Europe en 2004.

Vous découvrirez une ville moyenne au riche passé, engagée et dynamique tant pour ses activités culturelles qu'économiques. Centre d'une région prospère en industries textiles, elle a accueilli, plus récemment, des pôles de compétitivité destinés à favoriser la recherche dans différents domaines industriels. Lille, bien que fortement attachée à son passé et ses traditions, se tourne vers un futur plein d'espoir.

Monique Moutaud
Présidente d'ICWES14

Noël Claveloux
Président du CNISF

Thème de la conférence

Un monde en évolution : Nouvelles opportunités pour les Femmes Ingénieures et Scientifiques.

Evénements phares du réseau INWES (International Network of Women Engineers and Scientists), les conférences ICWES incluent à la fois des communications scientifiques et techniques et des sessions sur le genre dans les sciences. Elles réunissent tous les 3 ans des femmes ingénieures et scientifiques de toutes les régions du monde, leur donnant ainsi l'occasion d'échanger sur leur métier mais aussi sur leur environnement, afin de faire progresser la place des Femmes dans les Sciences, les Techniques, l'Ingénierie et les Mathématiques (STIM).

APPEL A COMMUNICATIONS

Les sujets retenus sont les suivants :

Sciences, techniques, ingénierie et mathématiques (STIM)

- > Le changement climatique, les énergies du futur.
- > La gestion de l'eau.
- > Agriculture et développement durable, impacts sur l'industrie agro-alimentaire.
- > Technologies et société : impact sur l'environnement et les conditions de vie.
- > Technologies de l'Information et de la Communication (TIC),
 - Leur rôle dans l'industrie,
 - Le futur d'Internet.
- > Logistique et globalisation.
- > Biotechnologies et génétique.
- > L'éthique dans les STIM.

Les femmes et le management dans les STIM

- > Femmes ingénieures et scientifiques dans les instances de décision.
- > Les femmes scientifiques et l'entrepreneuriat.
- > Développement personnel et réussite.

Le Genre dans les STIM

- > Stratégies pour attirer les filles vers les STIM.
- > Statut de la femme ingénieure et scientifique dans la société.
- > L'équilibre vie professionnelle/vie personnelle pour la femme dans les STIM.
- > Stratégies d'égalité des chances entre les hommes et les femmes.
- > Politiques du genre et différences culturelles.
- > Délocalisations dans les TIC : impact pour les femmes des pays développés et en développement.

Session pour étudiants en sciences et ingénierie

Ateliers d'échanges de bonnes pratiques (INWES)

Dates importantes

Site WEB : www.icwes14.org Accueil, informations générales, juillet 2007
Appel à communications À partir du 1^{er} octobre 2007
Date limite de soumission des résumés 6 janvier 2008
Notification des acceptations 15 mars 2008
Date limite d'envoi des communications à publier 30 avril 2008

Vous trouverez plus d'informations sur les règles de présentation des résumés et communications sur le site www.icwes14.org.

Volet à compléter et retourner affranchi, à l'adresse indiquée au verso, dès que possible afin de recevoir régulièrement les informations sur ICWES14

Titre ☐ Prof. ☐ Dr ☐ M. ☐ M.D ☐ Ph.D

Nom : Prénom :

Adresse :

Ville : Code postal :

Pays : Téléphone :

Fax : Email :

☐ Je souhaite des informations complémentaires ☐ Je participerai à la conférence

☐ Je proposerai une (communication orale ☐ un poster) sur le thème suivant :

☐ Je serai accompagné(e) de personnes

☐ Je séjournerai ☐ 3 jours ☐ 4 jours ☐ 5 jours

☐ Je souhaite être hébergé(e) ☐ En chambre universitaire (30 à 40 €/jour, étudiant 12 à 20 €/jour)

☐ ☐ À l'hôtel ☐ Chambre simple ☐ Chambre double

☐ Prix entre 50 et 80 € par jour

☐ Prix entre 80 et 120 € par jour

☐ Prix au-delà de 120 € par jour

Formulaire de pré-inscription